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     З А П И С Н И К  
 

са 8. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
       Парламентарне скупштине БиХ, 
         одржане 17. 01. 2008. године 

  
 
 Сједница је почела у 10 часова. 
 

Осму сједницу Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне 
скупштине БиХ (у даљем тексту: Комисија) сазвао је предсједавајући Халид Гењац. 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Халид Гењац, Драго Љубичић, 
Зоран Копривица, Алма Чоло, Шемсудин Мехмедовић, Рудо Видовић, Селим Бешлагић, 
Хилмо Неимарлија и Бранко Докић, те Владана Лучић, привремени секретар Комисије, и 
Сабина Пстроцки, приправник-волонтер. Азра Хаџиахметовић, Милица Марковић и Иво 
Миро Јовић оправдано су одсуствовали. 

Сједници су присуствовали и чланови Мисије ОЕБС-а у БиХ – Програм подршке 
парламенту: Елма Кадић, Metthew Oakley и Уранела Ерцег, те представници медија. 

Сједници је предсједавао предсједавајући Комисије Халид Гењац.  
    

ДНЕВНИ РЕД 
 
1. Усвајање Записника са 7. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Плана рада Комисије за 2008. годину;  
3. Текућа питања. 

 
 
 
Ад. - 1. Усвајање Записника са 7. сједнице Комисије 

 
Након што је једногласно усвојен дневни ред, присутни чланови једногласно су 

усвојили и Записник са 7. сједнице Комисије, који им је раније достављен.   
 
 
 



Ад. – 2.  Разматрање Плана рада Комисије за 2008. годину 
 
Предсједавајући Комисије Халид Гењац образложио је Плана рада Комисије за 

2008. годину. Он је рекао да ће  2008. година бити посебно важна за рад Комисије, с 
обзиром да је недавно парафиран Споразум о стабилизацији и придруживању. Истакао је 
да  четрдесетак закона касни са усвајањем, а краткорочне и дугорочне обавезе чекају 
Босну и Херцеговину послије потписивања Споразума о стабилизацији и придруживању. 
Рекао је да је у Извјештају о напретку БиХ у 2007. години рад Комисије оцијењен као 
недовољан, те нагласио да би Комисија морала интензивирати  сарадњу са ентитетским 
комисијама, владама и парламентима ентитета, чије су активности усмјерене на процес  
интегрисања. Плана рада конципиран је према обавезама Комисије, а Комисија ће дати   
предлоге у вези са европским интеграцијама које  треба  уврстити  у оријентациони план 
рада оба дома Парламентарне скупштине. Предлози и мишљења Комисије за 
оријентациони план рада оба дом треба да буду достављени домовима до краја јануара. 
Предсједавајући је још нагласио да постоји осам или девет кључних приоритета које треба 
испунити прије потписивања Споразума о стабилизацији и придруживању, а Комисија 
мора томе допринијети у наредном периоду, у сарадњи са свим актерима на државном и 
ентитетском нивоу. 

 
Предсједавајући је нагласио да је у марту предвиђена анализа материјалних и 

кадровских капацитета Дирекције за европске интеграције (ДЕИ). Такође је планирана 
посјета Комисији за европске интеграције Републике Хрватске, уз подршку ОЕБС-а. У 
априлу је предвиђено надгледање израде Стратегије за превођење аcquis communautairе и 
анализа постпријемних обавеза према Савјету Европе. Комисија је, према пословницима 
домова, надлежна за праћење испуњавања постпријемних обавеза БиХ у Савјет Европе. 
Од априла је предвиђено организовање  јавних трибина о европским интеграцијима, у 
складу са предлозима чланова Комисије на једној од претходних сједница. За мјесец мај 
предвиђена је експертна презентација програма претприступне помоћи (ИПА), као и 
примјене ових фондова у Босни и Херцеговини. Такође, потребно је да Комисија разматра 
Документ за вишегодишње индикативно планирање 2007-2013 (МИПД), који ће у мају 
члановима Комисије презентовати ДЕИ. У Плану рада предвиђена је и посјета свих 
чланова Комисије Бриселу, а до сада је једна група била у студијској посјети, коју је 
организовао НДИ- Национални демократски институт. За организацију посјете Комисија 
ће тражити подршку НДИ-ја, а  очекује се помоћ од ОЕБС-а и УСАИД-а. Предсједавајући 
је нагласио да би дио средстава за ову посјету требало да буде обезбијеђен из буџета 
Комисије. 

У јуну  Комисија треба да да оцјену  буџета ДЕИ за наредну годину и разматра 
буџет осталих институција Савјета министара БиХ које су укључене у процес европских 
интеграција. За мјесец јули планиран је састанак и координација рада са сродним 
комисијама ентитетских парламената, а за  септембар је  предвиђена анализа коришћења 
средстава у првој половини године - и Комисије и надлежних министарстава. У октобру 
треба да се одржи састанак са представницима ентитетских парламената и анализирају 
посљедице примјене ЦЕФТА-е. За новембар је планирана анализа рада Комисије са 
предлогом унапређења, те анализа јавних кампања у вези са европским интеграцијама. За 
децембар је планирана анализа активности свих институција у 2008. години које раде на 
испуњавању услова за придруживање ЕУ и приоритета у процесу интеграција.  



Након што је изложио План рада, предсједавајући Комисије затражио је од 
присутних  да изнесу своје предлоге и сугестије.  

Зоран Копривица изнио  је неколико запажања у вези са Планом рада Комисије. 
Предложио је да се у Плану рада наведу надлежности Комисије, дефинисане 
пословницима. Дао је и предлог да ДЕИ квартално презентује информације о стадију 
процеса интеграција. Упитао је шта се догодило са посјетама парламентима Данске и 
Чешке, које су такође биле  планиране али нису реализоване, те да ли постоји могућност 
да и те посјете буду уврштене у План рада за  2008. годину. Предложио  је да  Комисија 
свака два мјесеца сумира и анализира обавезе и приоритете у вези са процесом 
интеграција и предложио да чланови Комисије активно учествују у тој  анализи.  

 
Алма Чоло информисала је присутне о састанку Пакта стабилности за југоисточну 

Европу, одржаном почетком децембра у Тирани, на којем је у име Парламента БиХ 
потписала Меморандум о интерпарламентарној сарадњи. На том састанку Комисију су  
представљали: Алма Чоло, Бранко Докић и Иво Миро Јовић. Нагласила је да од ове 
године обавезе Пакта стабилности преузима Регионални центар за сарадњу са сједиштем 
у Сарајеву и предложила да се у План рада за 2008. годину обавезно унесе и посјета 
Регионалном центру за сарадњу. Предложила је да Комисија већ у јануару покрене 
иницијативу за именовање координатора за интерпарламентарну сарадњу,  те да се о томе  
упути писмо колегијумима оба дома. Алма Чоло предложила је и да се у фебруару одржи 
састанак са члановима Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 
комуникације Дома народа и Комисије за спољне послове Представничког дома, како би 
се јасно утврдиле процедуре именовања представника БиХ у међународним 
институцијама. Од 2002. године чека се представник БиХ у Савјету за тортуру и он још 
увијек није именован, а када је постављено питање како је именован представник БиХ у 
Суду за људска права у Стразбуру, нико није могао дати одговор. Предложила је да  ове 
три комисије заједно раде на овом проблему, те да иницирају  утврђивање јединствене 
процедуре за избор. Предложила је да се оснује радна група која би обавила овај посао. 
Алма Чоло је такође предложила да се приликом разматрања буџета предвиде додатна 
средства за рад Комисије, те да Комисија не треба да се ослања  искључиво на милост 
међународних институција и донатора, као што је НДИ или ОЕБС, него да има свој буџет 
како би могла сама финансирати посјете Бриселу или парламентима и комисијама других 
држава.  

Бранко Докић подржао је предлог Зорана Копривице да се у уводном дијелу 
Плана рада за 2008. годину наведу све пословничке надлежности Комисије. Рекао је да се 
не слаже са тачком у Плану рада која предвиђа разматрање кадровских и буџетских 
капацитета ДЕИ, зато што Комисија треба индиректно да коментарише те капацитете, а 
постоје и друге институције с којима Комисија уско сарађује и чије капацитете треба 
такође анализирати. Предложио је да се организује посјета Бугарској или Румунији, и 
подсјетио да је, када је ријеч о корупцији, иако је Румунија чланица ЕУ, ситуација у БиХ 
много боља. БиХ има негативан имиџ који је потребно промијенити, а према извјештајима 
Transparency Internationala, боља је у региону и од Хрватске и од Србије. Треба видјети  
шта су Бугарска и Румунија направиле у вези са одређеним питањима. Сматра да је 
посјета Хрватској такође добар предлог. На крају је додао да Комисија треба да затражи 
одгађање сједнице Представничког дома, планиране за 5. фебруар, због одржавања 10. 
интерпарламентарног састанка, којем треба да присуствују сви чланови Комисије. 



 
Халид Гењац је нагласио да ће Комисија на наредној сједници разматрати   

Извјештај о раду за 2007. годину, а да Секретаријат Комисије има обавезе да прикупља 
све информације у вези са европским интеграцијама. Затим је говорио о  институцијама 
COSAP-a и COSAC-a, које су радиле на координацији рада комисија за европске 
интеграције у региону, те да треба провјерити шта се тренутно дешава с њима и зашто у 
посљедње вријеме није било никаквих иницијатива из тих институција.  

Селим Бешлагић предложио је да се тачка у Плану рада - анализа материјалних и 
кадровских претпоставки за рад ДЕИ, преформулише и да се напише да Комисија има 
задатак да уради кадровску и техничку анализу капацитета ДЕИ, а не буџетску, како би се 
оцијенило да ли је ДЕИ спреман да испуни своје обавезе након потписивања Споразума о 
стабилизацији и придруживању. Што се тиче посјета, све које су могуће и изводљиве 
Комисија треба да реализује. Говорећи о  процедури именовања чланова из БиХ у 
међународне институције у којима све државе имају по једног члана, не може се 
очекивати да БиХ делегира три члана. На крају је рекао да се нада да ће Комисија 
испунити барем 75% од онога што је предвиђено Планом рада.  

Рудо Видовић није имао примједбе на План рада и сматра да конкретне посјете 
другим комисијама, као и путовања у иностранство  зависе  од неких других фактора, како 
је и наглашено у једној од напомена, те да реализација активности Комисије зависи од 
усклађивања са активностима других релевантних институција. 

 Сумиране су све примједбе и након расправе је закључено да се: 
- у уводни дио Плана рада за 2008. годину уврсте све надлежности Комисије 
  према пословницима домова ПСБиХ;  
- у План рада уврсти  посјета Регионалном савјету за сарадњу,  
- „буџетска анализа капацитета“ преформулише у: ''анализа техничких и  
  кадровских  претпоставки  потребних за успјешан рад ДЕИ'', 
- покрене иницијатива и одржи заједнички састанак са Комисијом за спољну и 
  трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације Дома народа и 
  Комисијом за спољне послове Представничког дома, на којем би се јасно 
  утврдиле процедуре приликом именовања чланова из БиХ у међународне 
  институције. 
 
План рада Комисије  једногласно је  усвојен са овим измјенама. 
 

Ад. – 3. Текућа питања 
 
Под текућим питањима разматране су се двије теме:  
 
1) 10. интерпарламентарни састанак, 
2) семинар у организацији ОЕБС-а, који реба да се одржи 14. и 15. фебруара. 
 
 У вези са 10. интерпарламентарним састанком, из Брисела је достављен Нацрт 

програма посјете и нацрт дневног реда састанка. Чланови Комисије дали су своје 
сугестије и коментаре на предлог дневног реда. Предложено је да се као тачка дневног 
реда уврсти и Информација о претприступним фондовима и могућностима њиховог 
коришћења у Босни и Херцеговини. У вези са неким темама прошлог 



интерпарламентарног састанка, као што је Реформа јавног РТВ сервиса, чека се одлука 
Парламента Федерације БиХ и Уставног суда БиХ, па Комисија по том питању не може 
ништа учинити.  

Зоран Копривица предложио је да се за 10. интерпарламентарни састанак 
припреме релевантни материјали, те да се на наредној сједици,  пред одржавање састанка, 
чланови Комисије договоре о својим излагањима у оквиру дневног реда. 

Договорено је сљедеће: Алма Чоло ће имати уводно излагање о теми: ''Рад 
правосуђа и борба против корупције'', Халид Гењац ће излагати о реформи Устава, 
Шемсудин Мехмедовић о реформи полиције, Рудо Видовић о јединственом тржишту и 
економији, а Бранко Докић о  регионалној сарадњи. 

 
Члановима Комисије подијељен је прелиминарни нацрт дневног реда семинара са 

називима тема и именима предавача. Предсједавајући Комисије оцијенио је да су теме 
добро одабране и актуелне, те још једном позвао чланове Комисије да неизоставно 
присуствују семинару. Семинар је посебно важан за чланове ове комисије, иако је 
предвиђен за све парламентарце.  

 
Сједница  Комисије завршена је у 11.30 часова.   
 
 

 
 
 
 
         Предсједавајући 
                  Заједничке комисије 

          Халид Гењац 
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